
 1 

 
 

ZÁPISZÁPISZÁPISZÁPIS    
zzzz    Vědecké rady UHKVědecké rady UHKVědecké rady UHKVědecké rady UHK    

ze dne ze dne ze dne ze dne 26262626. . . . 5555. 20. 20. 20. 2010101010    
    

    
    
Přítomni:Přítomni:Přítomni:Přítomni:    
doc. MUDr. Karel Barták, CSc., prof. PhDr. Martin Bílek, Ph.D., prof. Ing. Pavel Cyrus, CSc., 
prof. Ing. Jan Čapek, CSc., prof. MUDr. Jaroslav Dršata, CSc., doc. PhDr. Marta Faberová, CSc., 
Mgr. Petr Grulich, Ph.D., prof. Ing. Ladislav Hájek, CSc., doc. RNDr. Pavel Heřman, Dr., doc. 
RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., doc. Mgr. Michal Chrobák, doc. Ing. Václav Janeček, CSc., 
prof. RNDr. Daniel Kluvanec, CSc., prof. Ing. Jiří Kraft, CSc., prof. PhDr. Robert Kvaček, CSc., 
prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc., prof. PhDr. Bohuslav Mánek, CSc., prof. RNDr. Jaroslav 
Peregrin, CSc., doc. Ing. Jan Pour, CSc., prof. RNDr. PhDr. Antonín Slabý, CSc., prof. MUDr. 
Ivo Šteiner, CSc., doc. PaedDr. Jiří Štyrský, CSc., prof. Ing. Jiří Voříšek, CSc., PaedDr. Monika 
Žumárová, Ph.D. 
    
Omluveni: Omluveni: Omluveni: Omluveni:     
doc. PhDr. Beáta Balogová, Ph.D., doc. PhDr. Ladislav Cabada, Ph.D., doc. Ing. Vladimír 
Jehlička, CSc., prof. PhDr. Blahoslav Kraus, CSc., doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc., prof. 
RNDr. Peter Mikulecký, CSc., PhDr. Dana Musilová, CSc., doc. Ing. Petr Pánek, CSc., prof. 
MUDr. Roman Prymula, CSc., Ph.D., prof. PhDr. Svatava Raková, CSc., prof. PhDr. Oldřich 
Richterek, CSc., prof. RNDr. Václav Slavík, DrSc., prof. PaedDr. Gabriel Švejda, CSc., prof. Ing. 
Ivan Vrana, DrSc. 

   
                                      

Program:Program:Program:Program:    
    
• ZahájeníZahájeníZahájeníZahájení    
    
• Zpráva o aktuálním dění a nejbližších úkolech Univerzity Hradec KrálovéZpráva o aktuálním dění a nejbližších úkolech Univerzity Hradec KrálovéZpráva o aktuálním dění a nejbližších úkolech Univerzity Hradec KrálovéZpráva o aktuálním dění a nejbližších úkolech Univerzity Hradec Králové    
    
• Projednání Výroční zprávy o činnosti UHK za rok 2009 Projednání Výroční zprávy o činnosti UHK za rok 2009 Projednání Výroční zprávy o činnosti UHK za rok 2009 Projednání Výroční zprávy o činnosti UHK za rok 2009     
    
• Vyhodnocení plnění Aktualizace DVyhodnocení plnění Aktualizace DVyhodnocení plnění Aktualizace DVyhodnocení plnění Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK pro rok 2009 louhodobého záměru UHK pro rok 2009 louhodobého záměru UHK pro rok 2009 louhodobého záměru UHK pro rok 2009     

a návrh Dlouhodobého záměru UHK na období 2011 a návrh Dlouhodobého záměru UHK na období 2011 a návrh Dlouhodobého záměru UHK na období 2011 a návrh Dlouhodobého záměru UHK na období 2011 ---- 2015 2015 2015 2015    
    

• Různé Různé Různé Různé     
    
    

Bod č. 1:Bod č. 1:Bod č. 1:Bod č. 1:    
Úvodem doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor Univerzity Hradec Králové, přivítal 
všechny přítomné a informoval je, že nově jmenovaný arcibiskup pražský Dominik Duka  
požádal o uvolnění z Vědecké rady vzhledem k množství nových povinností, z tohoto 
důvodu bude mít Vědecká rada o jednoho člena méně. Konstatoval, že je přítomno celkem 
24 z 38 členů Vědecké rady Univerzity Hradec Králové oprávněných hlasovat a Vědecká rada 
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je usnášeníschopná. Dále seznámil přítomné s programem jednání. Předložený program  
byl schválen bez připomínek. 
    
    
Bod č. 2:Bod č. 2:Bod č. 2:Bod č. 2:    
V tomto bodě doc. Hynek podal zprávu o aktuálním dění a nejbližších úkolech univerzity. 
Nejdříve hovořil o nejvýznamnější aktivitě poslední doby, o postupu restrukturalizace 
Pedagogické fakulty. Na minulém jednání Vědecké rady doc. Hynek informoval  
o nedoporučujícím stanovisku akreditační komise. Na základě získaných informací  
a doporučení byla žádost přepracována, rozdělena a univerzita došla k rozhodnutí 
upřednostnit vznik Přírodovědecké fakulty. Na dubnovém jednání akreditační komise 
získala univerzita souhlasné stanovisko. Po kladném stanovisku akreditační komise byla 
připravena transformační smlouva a byla následně projednána v senátech Pedagogické 
fakulty a univerzity. Dne 19. května Akademický senát Univerzity Hradec Králové rozhodl  
o zřízení Přírodovědecké fakulty, a to od 1. 9. 2010. Doc. Hynek uvedl, že koordinací 
přípravných kroků pověřil prof. Bohumila Vybírala. Na vnitřních předpisech se již pracuje, 
takže krátce po vzniku fakulty budou připraveny volební a jednací řád a statut fakulty,  
aby mohly být vyhlášeny řádné volby, ustanoven senát a proběhnout volba děkana. Řádně 
zvolený děkan by se mohl ujmout funkce v lednu nebo v únoru roku 2011. 
Práce se nezastavila ani na druhém projektu Fakulty sociální práce. V současné době probíhá 
personální posilování pracoviště a intenzivní příprava doktorského studijního programu.  
Po konzultacích s akreditační komisí půjde univerzita cestou vysokoškolského ústavu, 
nebude nyní žádat o zřízení fakulty, ale založí celouniverzitní vysokoškolský ústav, který  
by se v horizontu 2 až 3 let přeměnil v plnohodnotnou fakultu. 
Dále se doc. Hynek věnoval dalšímu velkému projektu - pokračování výstavby v areálu  
Na Soutoku. V minulém roce se vynaložilo 8 mil. Kč z prostředků rozvojových projektů  
na přípravu projektové dokumentace, nyní je univerzita držitelem stavebního povolení  
na dva objekty C a D kampusu Na Soutoku. V prosinci 2009 podala univerzita projekt 
programu VaVpI, který prošel nejdříve formálním hodnocením, 25. května obdržela zprávu, 
že projekt prošel i odborným a technickým hodnocením bez výhrad a byl doporučen 
k dalšímu hodnocení. Zatím univerzita nemá finanční prostředky na výstavbu celého objektu 
C, proto se po dohodě s architekty rozhodla rozdělit stavbu na dvě etapy, ale intenzivně  
se jedná s MŠMT o možnosti, jak projekt financovat celý, uvedl doc. Hynek. 
 
Následovala výzva k položení dotazů. Na příspěvek nebyly žádné reakce, proto se 
přistoupilo k projednávání dalšího bodu.  
  
    
Bod č. 3:Bod č. 3:Bod č. 3:Bod č. 3:    
Doc. Hynek uvedl třetí bod jednání: projednání Výroční zprávy o činnosti UHK za rok 2009  
a předal slovo dr. Žumárové, která uvedla, že předkládaná Výroční zpráva přehledným 
způsobem popisuje ty nejdůležitější události uplynulého roku. Její struktura vychází 
z doporučené osnovy MŠMT pro příslušný rok a je podrobně rozpracována v jednotlivých 
kapitolách. Dr. Žumárová stručně představila Výroční zprávu po kapitolách, u každé  
se věnovala změnám, případně porovnání s předešlým rokem, významným činnostem  
a zajímavým dosaženým výsledkům. Dále uvedla, že právě probíhají finální úpravy a v krátké 
době bude Výroční zpráva vytištěna a svázána. Poté bude členům Vědecké rady zaslána.  
 
Doc. Hynek poděkoval a otevřel diskuzi k Výroční zprávě. Na prezentaci dr. Žumárové 
nebyly žádné reakce. 
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Bod č. 4:Bod č. 4:Bod č. 4:Bod č. 4:    
Vyhodnocení plnění Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK pro rok 2009 přednesla  
dr. Žumárová. Zaměřila se na vyhodnocení plnění pěti priorit, které si do Aktualizace roku 
2009 stanovila univerzita. V první prioritě Rozvoj infrastruktury informovala o žádostech  
k financování přípravy a realizace objektu C1, zateplení dvou budov (V. Nejedlého, 
Kozinova), o žádosti na opravu vnějšího pláště budov na náměstí Svobody. Druhou prioritou 
roku 2009 byl rozvoj struktury UHK, zde dr. Žumárová shrnula průběh procesu strukturace 
Pedagogické fakulty. V třetí prioritě rozvoj mezinárodní dimenze představila nové 
zahraniční partnery, nárůst mobilit, včetně zahraničních studentů, a počty získaných 
projektů z ESF. Dále hovořila o prioritě zvyšování úrovně IT a v jejím rámci o projektech z OP 
VK, rozvojových projektech, rozšíření sítě WiFi na UHK, SW pro studenty a pracovníky, 
přípravě nového web portálu UHK a o poslední prioritě podpoře zvyšování kompetencí 
pracovníků. Na konec svého příspěvku dr. Žumárová shrnula 52 monitorovaných úkolů  
a vyjmenovala 8, které se v roce 2009 nepodařilo splnit. 
 
Doc. Hynek otevřel diskuzi k vyhodnocení plnění Aktualizace pro rok 2009, nebyl žádný 
příspěvek, proto přistoupil k druhé části tohoto bodu a to k návrhu Dlouhodobého záměru 
UHK na období 2011 – 2015. Uvedl, že návrh má pracovní charakter vzhledem k pozdnímu 
termínu semináře MŠMT k dlouhodobým záměrům (pár dnů před konáním Vědecké rady), 
proto ho členové Vědecké rady projednávají jako první na univerzitě. Termín odevzdání 
Dlouhodobého záměru na MŠMT bude již 1. října, což by mohlo způsobit problémy s termíny 
schvalovacího procesu tohoto dokumentu. Doc. Hynek konstatoval, že po důkladné rozvaze 
předkládá právě z tohoto důvodu návrh Dlouhodobého záměru k projednání již nyní   
a vyslovil omluvu za jeho pracovní charakter. 
Univerzita podobně jako ministerstvo koncipovala svůj strategický záměr na dalších 5 let 
v duchu podtitulu od kvantity ke kvalitě. „Nechceme být větší, ale rozhodně chceme být 
lepší“, uvedl doc. Hynek. V návrhu Dlouhodobého záměru se univerzita snažila jasně 
definovat své poslání, tak aby odráželo jak cíle ve výuce, ve vědě, ale i třetí roli. Univerzita  
je spjata s městem a regionem nejenom jménem, ale také bude přispívat například aktivní 
spoluprací s veřejnými a soukromými subjekty ve vědě, výzkumu a vývoji, transferem 
znalostí do praxe, všestrannou podporou regionálního školství hlavně ze strany 
Pedagogické fakulty a podporou místního sociálně kulturního rozvoje. 
Následně doc. Hynek podrobněji okomentoval materiál návrhu Dlouhodobého záměru  
po zásadních bodech kapitol. 
Nakonec konstatoval, že Vědecká rada Dlouhodobý záměr neschvaluje, pouze  
ho projednává, následovat bude projednání v dalších orgánech univerzity a schválení 
v Akademickém senátu Univerzity Hradec Králové, ale není předpokládána zásadní změna  
v tomto dokumentu.  
Doc. Hynek otevřel diskuzi k návrhu Dlouhodobého záměru: 
 
prof. Voříšek: Položil dotaz ke skladbě studentů, k počtu započtených a zaplacených 
studentů a zda je cílem Univerzity Hradec Králové jít cestou profesní bakalářské vysoké 
školy. 
 
doc. Hynek: Odpověděl na položené dotazy, věnoval se struktuře studentů, doktorským 
studiím, vědecké činnosti na univerzitě a transformaci oborů učitelského vzdělávání. 
 
prof. Voříšek: Uvedl, že na řadě vysokých škol se mnohé fakulty uzavírají, nespolupracují 
v rámci univerzity, i když na trhu práce začínají být žádáni studenti s víceoborovým 
vzděláním. Zeptal se, jaké máme zkušenosti na Univerzitě Hradec Králové. 
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doc. Hynek: Odpověděl, že na UHK byl podobný trend, nyní se snažíme povzbuzovat  
a podporovat fakulty ke vzájemné komunikaci. 
 
prof. Kluvanec: Vyslovil výhrady k charakteristice Univerzity Hradec Králové jako regionální 
univerzity, obavu zda to bude dělat dobrý image. Věnoval se vědecké a výzkumné činnosti,  
pedagogickým oborům a ocenil stávající spolupráci univerzity s regionálními institucemi, 
velký zájem uchazečů o studium a také ocenil pokračující výstavbu. 
 
doc. Hynek: Reagoval na předcházející příspěvek, porovnal vědecký výkon fakult 
s obdobnými fakultami v republice, dále objasnil důvody zvolení charakteristiky univerzity 
jako kvalitní regionální v Dlouhodobém záměru. 
 
prof. Ludwig: Zhodnotil aktuální situaci ve vysokém školství v kontextu Dlouhodobého 
záměru MŠMT, věnoval se snižování stavu studentů a finančním prostředkům  
v budoucnosti, ohodnotil předkládaný dokument a skutečnost, že realisticky reflektuje 
aktuální situaci. 
 
prof. Kvaček: Vyjádřil poznámku k důležitosti role pedagoga, k jednotě pedagogické činnosti 
a vědeckého fundamentu v osobě pedagoga a tedy nedělitelnosti výukové a výzkumné 
činnosti univerzity. 
 
doc. Hynek: Reagoval na poznámku a následně se věnoval otázce zhodnocení počtu hodin 
frontální výuky na UHK. 
 
prof. Peregrin: Zamyslel se nad vědeckým výkonem univerzity.  
 
doc. Hynek: Souhlasil s úvahami prof. Peregrina a dále hovořil o možnostech zvyšování 
vědeckého výkonu v dalších letech. 
 
prof. Kraft: Upozornil na potenciální rozpor v oblasti přijetí Národního kvalifikačního rámce  
(snižování množství studijních oborů v ČR) a cílem UHK v oblasti tvorby a změn studijních 
oborů. 
 
doc. Hynek: Reagoval na upozornění a objasnil tento potenciální rozpor. 
 
doc. Pour: Položil otázku, zda UHK uvažuje o MBA studiu. 
 
doc. Hynek: Odpověděl, že neuvažuje. Konkrétní nabídky byly zkoumány, nejevily se jako 
přínosné. 
 
prof. Voříšek:  Zamyslel se nad pojmem regionální univerzita a označil to jako dobrý cíl. Dále 
položil dotaz k studentům Pedagogické fakulty, zda se výběr uchazečů omezí pouze  
na region. 
 
doc. Hynek: Odpověděl, že univerzita se určitě neomezí při přijímacím řízení na studenty  
z regionu, tak pojem regionální univerzity nevnímá. Vidí ho spíš jako koncentraci na aktivity  
a vazby v regionu. Regionálnost neznamená uzavření se, ale ukotvení se a rozvíjení se 
v kontextu svého regionu. 
 
prof. Dršata: Přidal se k zamyšlení nad označením regionální univerzita a upozornil  
na možnosti špatného výkladu tohoto pojmu. 
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prof. Bílek: Položil otázku na zakotvení konkrétních výzkumných center v materiálu 
Dlouhodobého záměru. 
 
doc. Hynek: Vysvětlil položenou otázku hlavně nízkým počtem fungujících a zejména 
financovaných center na UHK. Tyto podmínky splňuje pouze Dopplerův ústav. 
  
Doc. Hynek poděkoval za příspěvky do diskuze a přikročil k poslednímu bodu jednání. 
 
 
Bod č. 4:Bod č. 4:Bod č. 4:Bod č. 4:    
V tomto bodě jednání požádal doc. Hynek členy Vědecké rady o schválení podání žádosti  
o převod akreditací z Pedagogické fakulty na Univerzitu Hradec Králové pro potřeby vzniku 
celouniverzitního Ústavu sociální práce, o kterém hovořil na začátku jednání. Členové 
Vědecké rady měli k dispozici materiál s přehledem všech uvažovaných studijních programů 
a studijních oborů pro převod s termíny, do kdy jsou akreditovány.   
 
Následovalo hlasování o schválení podání žádosti o převod akreditací existujících studijních 
programů z Pedagogické fakulty na Univerzitu Hradec Králové dle předloženého návrhu. 
Pro bylo 24 členů Vědecké rady, nikdo nebyl proti ani se nezdržel hlasování, žádost o převod 
byla schválena. 
 
Dále v tomto bodě informoval prof. Šteiner o změně na postu děkana Lékařské fakulty 
Univerzity Karlovi v Hradci Králové. 
 
 
Na závěr Vědecké rady bylo formulováno usnesení v následujícím znění: 
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USNESENÍUSNESENÍUSNESENÍUSNESENÍ    
    

ze zasedání Vědecké rady Univerzity Hradec Královéze zasedání Vědecké rady Univerzity Hradec Královéze zasedání Vědecké rady Univerzity Hradec Královéze zasedání Vědecké rady Univerzity Hradec Králové    
dne dne dne dne 26262626....    květnakvětnakvětnakvětna 20 20 20 2010101010    

 
 
Vědecká rada:  
 

1. Vyslechla zprávu rektora o aktuálním dění a nejbližších úkolech Univerzity Hradec 
Králové 

 
2. Vyslechla Výroční zprávu o činnosti Univerzity Hradec Králové za rok 2009  

a projednala materiál bez připomínek. 
 
3. Vzala na vědomí a projednala vyhodnocení plnění úkolů vyplývajících z Aktualizace 

Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové, umělecké a další 
tvůrčí činnosti Univerzity Hradec Králové na rok 2009. Materiál byl projednán  
bez připomínek. 

 
4. Projednala návrh Dlouhodobého záměru Univerzity Hradec Králové na období 2011 – 

2015 a doporučila materiál dopracovat dle připomínek členů Vědecké rady. 
 

5. Vědecká rada schválila podání žádosti o převod akreditací studijních programů  
z Pedagogické fakulty na Univerzitu Hradec Králové dle předloženého návrhu. 

 
 
 
 
 
 
    
 

 
doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., v.r. 

                                                                                                              rektor UHK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Hradci Králové 10. 6. 2010 
 
Zapsala: Bc. Edita Čudová 


